
Rijswijk, 29 september 2020

beste voorzitter, beste gemeenteraad,

graag wil ik het volgende onderwerp bij u aandragen en vragen om een passende oplossing.

1. ik heb dit voorjaar en deze zomermaanden zeer regelmatig, gezeten op mijn klapstoel voor 
mijn voordeur aan de straatzijde, grote ratten > 25 cm waargenomen.

2. deze ratten lopen door onze tuinen en dan weer over de straat langs de stoepranden en de 
riool-rand.

3. er nestelt er tegenwoordig eentje van 25 cm onder mijn houten plantenbak die in de 
voortuin van mijn woningbouw-gebouw staat. Dit is een feit. Het is een veilig plekje. Diverse 
keren heb ik hem onder de bak zien kruipen. Soms ben ik bang en vind ik het smerig, soms 
vind ik het een lief beestje.

4. Ik heb de woningbouw (Vidomes) gebeld om te vragen wat men hier aan doet/kan doen. 
Antwoord: als het de volksgezondheid betreft dan doen wij niks.
Rattenbestrijding valt onder de volksgezondheid en muizenbestrijding niet. Wij doen hier niks 
aan, volksgezondheid is een taak van de gemeente Rijswijk.

5. Ik heb de gemeente Rijswijk gebeld om te vragen wat men hier aan doet/kan doen. 
Antwoord: als de ratten over publiek terrein lopen dan valt het onder onze taakstelling, als ze 
door de tuinen van de woningbouw lopen dan valt het onder de verantwoordelijkheid van de 
woningbouw. Men heeft het genoteerd en is er niet meer op terug gekomen via aan mij 
gerichte communicatie.

Feit is: er lopen ratten rond, > gelijk 25 cm lengte, dit is van de afgelopen 2 jaar, daarvoor heb 
ik ze zelf nooit waargenomen.

Feit is: de ratten lopen heen en weer tussen de straat de tuinen in, proberen holletjes te maken 
en gaten in de bebouwing te vinden en lopen ook weer terug de straat op. De ratten weten 
niets van publiek-private scheidingen en gescheiden taakstellingen. Waar komen zij vandaan?

6. Ik heb zelf wel een oplossing en dat is rattengif neerleggen onder mijn plantenbak, dan 
neem ik als bewoner zelf de verantwoordelijkheid door ''roze snoepjes'' voor onze rat neer te 
leggen. Echter dan heb ik toch een probleem, als mijn buurkinderen een van deze 'snoepjes' 
op het private gazon van de woningbouw terugvind en besluit om deze eens in de mond te 
steken om te proeven of het net zo lekker is als dat ze eruit zien. (!) Ook geen oplossing dus. 
Onveilig (!)

Feit is: ik kan zelf veel willen, maar eigenlijk is het onverantwoord om hier zelf te gaan 
handelen en bovendien is het probleem veel groter dan die ene rat onder mijn eigen 
plantenbak. Ik hoor de wijkbewoners (in andere straten) er regelmatig over, dan lijkt het mij 
dat dit in veel meer wijken speelt in Rijswijk.



Vraag aan de raad: hoe kunnen we samen dit probleem oplossen? Want we weten allemaal dat 
dit een probleem van ons allemaal is en niet van een specifieke instantie. We weten ook 
allemaal dat ratten, en zeker grote ratten, niet wenselijk zijn in de bebouwde omgeving omdat 
dit ziekten kan verspreiden en nog meer ongedierte aan kan trekken. (Feit). Wat we ook weten 
is dat een rat zich niets aantrekt van publiek en private terreinen, omdat hij gewoon leeft en 
rond beweegt daar waar zijn voedsel en nestmogelijkheden zijn, 

Graag jullie hulp gevraagd bij dit vraagstuk. Ik blijf graag op de hoogte als dat kan.

met vriendelijke groet, 

uw medebewoner,


